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•  verslag van 20 North 
Sea Jazz-concerten 

•  video’s van de 
 concerten van  
Gilad Hekselman,  
Oz Noy, Bill Frisell  
en Bokanté met 
Roosevelt Collier
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De North Sea Jazz   interviews
We waren 13, 14, 15 juli in Ahoy Rotterdam en baanden ons een weg langs honderdvijftig 
optredens op veertien podia, door een duizendtal artiesten. We hebben een heel scala aan 
gitaristen voorbij zien komen en hoorden delicaat spel op akoestische gitaar, schreeuwende 
bluessolo’s en virtuoze fusionriffs. Tijdens die drie mooie dagen hadden we ook nog eens 
boeiende gesprekken met zes topgitaristen. Lees op de volgende pagina’s de interviews 
die Kevin Pasman deed met Bill Frisell, Adam Rogers, Pascal Danaë, Roosevelt Collier 
en Oz Noy. In de volgende editie kun je zijn interview met de 75-jarige Philip Catherine 
lezen. tekst Kevin Pasman

Roosevelt Collier

‘De lapsteel viel letterlijk in mijn schoot’

Collier maakte al op jonge leeftijd 
onderdeel uit van The Lee Boys, 
de invloedrijke Sacred Steel-band 

van zijn ooms Alvin en Glenn Lee. “De 
lapsteel viel eigenlijk letterlijk in mijn 
schoot”, aldus Collier. “Ik ben opge-
groeid met dat geluid. Iedere dag zag ik 
er wel iemand op spelen. Was het niet 
thuis, dan was het wel in de kerk. Toch 
kwam de lapsteel voor mij als laatste. 
Eerst was ik drummer en later heb ik 
bas en gewoon gitaar gespeeld.

“Toen ik een jaar of elf, twaalf was, 
namen mijn ooms mij en mijn oudere 
neef Alvin Cordy mee naar buiten. Ze zei-
den: ‘Jullie moeten nú kiezen: wie gaat er 
bas spelen en wie lapsteel?’ Alvin koos 
meteen de bas, dus toen ben ik me er echt 
serieus op gaan toeleggen. Glenn heeft 
me daar ook heel goed in gecoacht. In de 
kerk speelden we zij aan zij en thuis liet 
hij me zien wat je er allemaal mee kunt.

“Eerst kreeg ik mijn eigen lapsteel, 
maar toen ik een jaar of veertien was 
pakte hij die af en liet hij me op een 
pedalsteel met twee halzen spelen. Dat is 
de meeste uitgebreide steel die er is: twee 
halzen, acht of negen pedalen, zeven knie-
hendels en twintig snaren. Terwijl ik pas 
een jaar of twee, drie speelde. Ik wist niet 
wat ik moest doen! Maar na een maand 
lastig doen - ik was immers een tiener - 
ben ik gaan zitten en gaan leren.  
Een jaar later had ik het onder de knie.”

Jimi-vibe

Toch is gospel bij lange na niet de enige 
stijl die in het spel van Collier te horen 
is. Allereerst is er de blues. “Het enige 

verschil tussen blues en gospel zit in de 
teksten”, glimlacht Collier. “Als je niet 
zelf uit de kerk kwam en de muziek in 
oude gospelkerken hoorde, dacht je: 
krijg nou wat, ze spelen echte blues! 
Toen ik eindelijk de blues hoorde, dacht 
ik: dat is precies wat ik vijf keer per 
week in de kerk speelde. Het voelde 
heel natuurlijk aan voor me.”

Zeker op Colliers onlangs verschenen 
solodebuut ‘Exit 16’ is ook veel rock en 
funk te horen. Vooral de invloed van 
Jimi Hendrix is duidelijk. “Robert Ran-
dolph speelde ooit Stevie Ray Vaughan 
op een pedalsteel en ik vroeg me meteen 
af waar dat vandaan kwam”, aldus Col-
lier. “Het eerste album dat ik van Jimi 
hoorde was ‘Band Of Gypsys’. Een 
vriend op school die al blues speelde gaf 
me een cassette met dat album. Hij wist 
dat ik lapsteel speelde en zei: ‘Roose-
velt, neem dit bandje mee. Dit gaat je 
leven veranderen.’

“Toen ik het hoorde wist ik niet wat me 
overkwam. Ik had geen idee wat het was, 
maar ik vond het te gek. Ik heb er zelfs 
niet van kunnen slapen. Ik ben toen veel 
meer naar ‘gewone’ gitaristen gaan luiste-
ren en hun roots gaan ontdekken. En ik 
heb het hele ‘Band Of Gypsys’-album op 
lapsteel leren spelen. Het titelnummer 
van ‘Exit 16’ heeft echt een Jimi-vibe. 
Omlaag gestemd, smerig... Er zitten zeker 
elementen van Jimi in mijn spel, maar 
ook gasten als Derek Trucks, in combi-
natie met mijn Sacred Steel-funkstijl.”

En in die funkstijl speelt Collier ook 
opvallend veel slaggitaar voor een steelgi-
tarist. “Mijn slaggitaarbenadering is alsof 
ik in de band van James Brown speel”, 

licht hij toe. “Ik ben gek op ritmes. Boven-
dien heb ik een powertrio. Dan móét je de 
slagpartijen wel kunnen spelen.”

Bereik

“Vandaag speelde ik op een van mijn 
twee custom lapsteels die mijn vriend 
Dan Lawson van DL Lap Steel Guitars 
uit Californië voor me gemaakt heeft, 
maar ik heb ook drie of vier pedalsteels 
van Fessenden en een Beard dobro.  
Ook heb ik nog een oude tiensnarige 
Sho-Bud pedalsteel staan en een oude 
achtsnarige Fender waar er maar een 
paar van gemaakt zijn.

“Momenteel gebruik ik een Cry Baby 
wah, maar als ik eerlijk ben vind ik de 
wah van Morley het mooist. Dat is het 
geluid dat al sinds de jaren vijftig in de 
kerk klonk. Er is geen wah die een gro-
ter bereik heeft. Pigtronix heeft een aan-
tal te gekke pedalen. Hun delays klinken 
heel warm en hun phaser is geweldig. 
Ook heb ik wat custompedalen van 
Andy Green uit Florida. Zijn reverb-
pedaal is echt prachtig.”

En Collier staat open voor suggesties: 
“Als pedaalbouwers willen laten testen 
hoe hun pedalen met een pedalsteel 
klinken, mogen ze altijd contact met me 
opnemen. Ik test het met alle liefde en 
als ze willen, maak ik er een video van!”

 
Tourdata Bokanté & Metropole Orkest: 
Muziekgebouw Frits Philips, Eindhoven 
(29-9), Oosterpoort, Groningen (30-9), 
Melkweg, Amsterdam (1-10), Parkstad 
Limburg Theaters, Heerlen (2-10), 
 TivoliVredenburg, Utrecht (3-10)

Op de vorige editie van North Sea Jazz trok Bokanté’s Roosevelt Collier al onze aandacht met zijn onconventionele 
scheurwerk op de lapsteel. Ook dit jaar overtuigt hij met zijn combinatie van bluesrock, funk en de Sacred Steel-
gospeltraditie uit de Amerikaanse kerk.

Roosevelt Collier

Oz Noy

Bill Frisell

Pascal Danaë (Delgres)

Adam Rogers
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Oz Noy Pascal Danaë (Delgres)

Grooves met gevoel voor improvisatie Vies, rauw en modderig
Voor relaxte grooves en boeiende improvisaties kun je op Oz Noy vertrouwen. 
Zijn begeleidingsband op North Sea Jazz heeft nog nooit eerder in die 
samenstelling gespeeld, maar dat baart de Israëlische gitarist geen zorgen.

Na een carrière als componist en sessiemuzikant voor onder meer Youssou 
N’Dour, Peter Gabriel en Morcheeba vond Pascal Danaë het tijd om terug  
te gaan naar zijn wortels. In Delgres mengt hij een deltabluesgeluid met 
Caraïbische klanken uit Guadeloupe.

We hebben gisteren gerepeteerd 
en het ging heel goed”, glim-
lacht Noy op de middag voor 

het optreden. “Meestal kunnen de muzi-
kanten met wie ik opneem niet mee op 
tour, dus moet ik op zoek naar mensen 
om mee te toeren. Jimmy Haslip (bas-
sist) speelt al een tijdje met me en met 
Scott Kinsey (toetsenist) heb ik ook 
recent een paar dingen gedaan.”

Met drummer Gary Husband speelde 
Noy voor het eerst. “Het scheelt dat hij 
een goede muzikant is die weet wat hij 
doet”, aldus Noy. “We hebben iemand 
nodig die grooves kan spelen, maar 
ook gevoel met jazz en improvisatie 
heeft. Met een pure groovespeler is het 
twee minuten tof en daarna gaat het 
vervelen. Daarom kom ik uit bij men-
sen als Gary, Keith Carlock of Steve 

Ik ben opgegroeid met het rauwe Engel-
se rockgeluid”, aldus de Franse zanger/
gitarist. “Maar ik hield ook van jazz. 

Uiteindelijk ging ik gewoon de muziek 
spelen van de mensen die ik tegenkwam. 
Ergens denk ik dat ik gewoon aan het 
wachten was tot de gelegenheid zich voor-
deed om wat rauwer werk te gaan spelen.

“Daarom gaat dit project mij echt aan 
het hart. De blues is altijd al in mijn 
leven geweest en nu is de tijd rijp om er 
echt mee aan de slag te gaan. Dan mag 
de gitaar ook lekker vies en modderig 
klinken. De zang en de opnamen ook. 
Zelfs bij mijn sessiewerk en in mijn oude 
band Rivière Noire speelde ik graag met 
een vervormd geluid.

“Momenteel gebruik ik een oude Har-
mony Stratotone uit 1961. Die gitaren 

Ferrone. Die hebben de beste groove 
die er is, maar ze weten wel hoe je jazz 
speelt.”

Klein

Typerend voor Noys muziek is zijn spe-
cifieke effectgebruik. Dat kan lastig 
worden als ermee gevlogen moet 
 worden. “Ik heb een pedalenplank die 
zo klein mogelijk is”, geeft hij aan.  
“Met een Oxbow Studios Vox wah, een 
Dunlop Octavia, mijn Xotic AC/RC-OZ, 
een tremolo, een Uni-Vibe, een Boss 
slapdelay die altijd aanstaat, een Line 6 
HX en twee expressiepedalen. En zelfs 
dan wil ik er nog wel wat aan toevoegen.

“Mijn basisgeluid is vrij simpel. Alles 
wat ik nodig heb is een goede verster-
ker en een booster, zoals mijn AC/

vind ik fantastisch. Natuurlijk, ze zijn 
een one trick pony. Je kunt er niet heel 
veel verschillende dingen mee spelen. 
Als je ze in standaardstemming zet, klin-
ken ze ook niet heel goed. Maar als je ze 
in een lage open stemming zet, ik stem 
hem zelf in open D mineur, klinken ze 
geweldig.”

Details

Opvallend is hoe vol het geluid van Del-
gres is, hoewel de band uitsluitend uit 
Danaë, sousafonist Rafgee en drummer 
Baptiste Brody bestaat. “We begonnen 
met twee nummers die ik geschreven  
en gearrangeerd had”, licht Danaë toe. 
“Toen we die met zijn drieën speelden, 
hoefde ik niets meer uit te leggen. Ze 

RC-OZ of een TS808. Bij een solo in 
een ballad moet er een wat meer echo-
achtige galm op en gebruik ik een 
Memory Man. En als ik een melodielijn 
speel met een akkoord in het midden, 
vind ik het mooi als dat akkoord een 
Leslie-achtig effect zoals de DLS Roto 
Sim heeft. Alle rare delays, tremolo’s 
en frequency shifters komen uit die 
Line 6. Als het moet, kan het zonder, 
maar liever niet.

“Als ik op pad ga met één gitaar is  
het altijd een Strat, maar ik gebruik al 
jaren Teles en de laatste tijd speel ik 
ook veel op Les Pauls. Waar mijn fasci-
natie met Strats vandaan komt weet ik 
eigenlijk ook niet. Al mijn invloeden 
speelden op hollowbody’s. Tegenwoor-
dig zijn er veel meer jazzmuzikanten 
die op solidbody’s spelen. Frisell deed 
dat tenminste altijd al.”

Bekijk op Gitarist.nl de video die we 
maakten van dit concert.

voelden precies aan welke kant het op 
moest. Daarom schrijven we nu ook 
alles samen.”

Natuurlijk is er over het geluid nage-
dacht. “Omdat ik graag verschillende 
lagen neer wil leggen, gebruik ik ver-
schillende overdrives en octaafpedalen”, 
aldus Danaë. “En de splitsing van mijn 
signaal is ook belangrijk. Ik hou van een 
lekker modderig, vervormd geluid, maar 
de akoestische details van die Strato-
tone moeten ook te horen zijn.

“Mijn signaal wordt gesplitst naar een 
Vox AC30 of een Fender Twin voor de 
cleane sounds met alle galm en delay en 
een Blues DeVille voor de vervormde 
geluiden. Die Vox heeft niet heel veel 
laag, maar dat is ideaal voor het dobro-
geluid dat ik er mee probeer te simule-
ren.”

Pascal Danaë brengt 31 augustus met 
zijn Delgres het nieuwe album ‘Mo 
Jodi’ uit.
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Bill Frisell Adam Rogers

De gitaar als vertaler Echte muziek voor een trio
Altijd anders en toch heel herkenbaar. Sinds begin jaren tachtig is Bill Frisell 
op enkele honderden albums te horen, waarvan meer dan zestig onder eigen 
naam, en nog altijd probeert de 67-jarige Amerikaan nieuw terrein op te 
zoeken.

Adam Rogers beheerst vrijwel iedere jazzgitaarstijl en is daarom een veelgevraagd sessiemuzikant in de New Yorkse 
jazzscene. In Adam Rogers Dice combineert hij de invloed van Jimi Hendrix met een eigentijds fusiongeluid.

A ls ik nu mijn gitaar oppak, voelt 
het eigenlijk hetzelfde als toen ik 
in mijn eerste bandje speelde. Je 

hoopt ergens op, maar je krijgt het nooit 
helemaal voor elkaar. De sound die je 
wilt ligt altijd nét iets verder dan waar je 
bij kunt. Je leert één nummer en daar-
door wil je er nog een leren. Je speelt 
een open snaar en je wilt erop drukken 
om te horen hoe dat klinkt. Of je speelt 
een akkoord en je vraagt je af hoe het 
klinkt als je één vinger anders zet.”

Typerend voor het spel van Frisell is 
zijn gevoel voor melodie. Het klinkt 
soms alsof de melodieën uit de lucht 
komen vallen, maar daar zitten ze eigen-
lijk te sterk voor in elkaar. “Als ik een 
nummer speel, wil ik exact weten wat 
de melodie en de structuur zijn”, ver-
klaart Frisell het zelf. “Als je dat goed in 

E igenlijk heeft Hendrix mijn 
muziek altijd beïnvloed”, bekent 
Rogers. “Op mijn jazzplaten is dat 

alleen niet heel duidelijk, omdat de 
sound anders is. In Dice speel ik met 
een Fender Stratocaster over een flink 
opengedraaide Marshall. Hoe kun je 
dan niet als Hendrix klinken?

“Ik speel al mijn hele leven op Strato-
casters. De Strat waar ik nu op speel, 
een originele 1965 Strat, heb ik sinds 
2003. Het was geweldig om na mijn 
hele leven op goede, maar niet hele 
 bijzondere Stratocasters gespeeld te 
hebben, nu echt een oude te hebben.”

Rogers vindt de samenstelling van  
de groep doorslaggevend voor de 
sound. “Ik heb veel geschreven voor 
kwartetten en kwintetten met saxofoon, 

je systeem hebt, kun je alle kanten op, 
maar kun je er ook op terugvallen. Hoe 
beter je het doorhebt, hoe vrijer je bent. 
Als iedereen in de band dat doet, kun je 
overal heen, maar je weet altijd waar je 
bent.

“Het beste gevoel is als ik niet op 
mezelf hoef te letten. Ook visueel. Als ik 
met iemand speel en ik hoef niet op mijn 
gitaar te letten, is het makkelijker om 
mezelf in het totaalgeluid te verliezen.  
Ik merk het als we stukken spelen die ik 
minder goed ken. Dan kijk ik naar mijn 
handen, maar dat betekent ook dat ik 
niet goed genoeg op de rest let. Daarom 
probeer ik mezelf te dwingen om 
omhoog te kijken. Volgens mij speel je 
dan ook gewoon veel beter.”

Ondanks Frisells verbluffende tech-
niek verliest hij zich nooit in virtuositeit. 

piano, bas en gitaar”, licht Rogers  
toe. “Zelfs als ik in een akoestische 
jazzcontext met een trio speelde, 
arrangeerde ik vaak stukken voor 
kwartet of kwintet zodat ze goed 
 klonken in een kleinere bezetting.  
De muziek van Dice is echt voor een 
trio. Het is geen kleinere versie van 
wat anders.

“Bij de muziek die ik zelf het mooist 
vind, word ik vooral enthousiast van  
de wisselwerking”, licht hij toe. “Als ik 
bijvoorbeeld naar Jim Hall luister, gaat 
het me om hoe hij reageert op muzikan-
ten als Sonny Rollins en Art Farmer.  
Je hoort dat hij goed naar ze luistert.  
Dat heb ik altijd veel belangrijker 
ge vonden.”

Bagagerek

Frisell en Telecasters lijken de laatste 
jaren onafscheidelijk: “Een tijdje terug 
viel ik steeds op de Telecaster terug.  
Er is iets met de feel van die gitaren.  
Ik speel ook graag op grote archtopgita-
ren, maar daar kan ik niet mee reizen. 
Als ik een Telecaster meeneem in het 
vliegtuig, kan ik hem meestal gewoon in 
het bagagerek leggen zonder me zorgen 
te maken of hij kapot gaat als iemand er 
iets bovenop legt. Zo breekbaar zijn ze 
niet. Als ik maar één effect mocht 
gebruiken, is het mijn Strymon Flynt 
(tremolo/reverb). Maar mijn Line 6 DL4 
(delay) is ook belangrijk. Als ik die twee 
en een overdrive heb, heb ik eigenlijk 
alles wat ik nodig heb.”

“Fima (Ephron, bassist) en ik zaten 
samen in Lost Tribe en we hebben zelfs 
in New York op straat opgetreden. Nate 
(Smith, drummer) en ik spelen al ruim 
vijftien jaar bij Chris Potter’s Under-
ground en andere projecten. En Dice 
treedt ook alweer tien jaar op. Door al 
die gedeelde ervaring voelen we elkaar 
perfect aan bij het improviseren.” G

Het Gitarist-team zag en hoorde héél veel op North Sea Jazz. Op Gitarist.nl kun je al 
onze live-verslagen lezen, inclusief videofootage van de concerten van Gilad Heksel-
man, Gary Clark Jr., Vuma Levin, Altin Gün, Captain Kirk Douglas, Pat Metheny, 
 Philip Catherine, Nick Croes, Jett Rebel, Adam Rogers, Oz Noy, Ben Monder, Bill 
 Frisell, Delgres, Con Brio, Laurence Jones, Selah Sue, Bokanté met Roosevelt Collier, 
CeeLo Green met Bibi McGill, en Mike Stern.
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